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Zápis z jednání Výboru pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje 
Vysočina č. 10/2010 konaného dne 2. prosince 2010 

 
 

Přítomni: 

1. Hromádková Dagmar (předsedkyně) 6. Kučera Jiří 

2. Hájek Otto 7. Brož Ladislav 

3. Kovanda Bohumil 8. Bičík Lukáš 

4. Máca Stanislav 9. Karas Jan 

5. Křivánek Roman 10. Pech Miroslav (tajemník) 

 

Nepřítomni (omluveni): 

1. Chroust Zdeněk 2. Fischerová Jana (místopředsedkyně) 

 

Hosté: 

1. Kružíková Marie (členka Rady kraje 
Vysočina) 2. Ubr Kamil (OŠMS) 

 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu; 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

4. Změny ve školském rejstříku; 

5. Harmonogram projednávání návrhu opatření k řešení dopadu demografického vývoje do 

středních škol kraje Vysocina; 

6. Plán činnosti na rok 2011; 

7. Diskuze a různé; 

8. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání 

Dagmar Hromádková, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. 
Dle počtu přítomných členů konstatovala, že je VVVZ usnášeníschopný. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
 

2. Schválení programu 
Předsedkyně přednesla návrh programu. Takto navržený program byl 7 hlasy schválen. 
 
Během jednání se dostavil člen výboru Roman Křivánek. 
 

3. Informace o bodech projednaných v rad ě kraje 
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Miroslav Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), 
které proběhly v období od 05. 11. 2010 do 02. 12. 2010: 
 
 
RK č. 36/2010 

• Projektový záměr Základní školy Třebíč, Cyrilometodějská 22 
• Projektový záměr příspěvkové organizace Hotelová škola Třebíč 

 
RK č. 37/2010 

• Konkurz na funkci ředitele (ředitelky) Dětského domova, Hrotovice, Sokolská 362 
 

RK č. 38/2010 
� Žádost na vznik nových Krajských center talentované mládeže v lyžování a Taekwondu 
� Dotace na přímé výdaje na vzdělávání na rok 2010 a na rozvojový program Hustota a 

Specifika - úprava rozpočtu škol a školských zařízení k 15. 11. 2010 
� Změny ve školském rejstříku 
� Harmonogram projednávání návrhu opatření k řešení dopadů demografického vývoje do 

středních škol zřizovaných krajem 
 
Během jednání se dostavil člen výboru Jan Karas. 
 
Jiří Kučera vznesl dotaz k bodu Vznik nových KCTM v lyžování a Taekwondu z RK č. 38. 
Miroslav Pech odpověděl, že OŠMS navrhuje podpořit vznik Krajského centra talentované 
mládeže (dále jen KCTM) v lyžování. KCTM v tomto sportu bylo již podporováno v minulých letech 
(2007–2009). Lyžování je na Vysočině tradičním sportem a členové KCTM vždy úspěšně 
reprezentovali kraj Vysočina na Hrách zimní olympiády dětí a mládeže v ČR. Vznik nového KCTM 
v taekwondu nebyl OŠMS doporučen. Jan Karas vznesl dotaz na bod Projektové záměry p.o. 
Vyšší odborná škola a OA Chotěboř. Miroslav Pech odpověděl, že oba projekty rozvíjí odborné a 
současně cizojazyčné kompetence žáků v reálném prostředí zahraničních podniků a tedy 
odpovídá hlavnímu účelu organizace. 
 
 
Usnesení 39/10/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace z rady kraje přednesené Miroslavem Pechem. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

4. Změny ve školském rejst říku 
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál. Jedná se o: 
Střední škola technická Jihlava  – nový obor Obráběč kovů (střední vzdělání s výučním listem, 
večerní) 
Domov mládeže a Školní jídelna Jihlava  – zvýšení kapacity školní jídelny 
Střední pr ůmyslová škola T řebíč – změna nejvyššího povoleného počtu žáku v oborech. 
Otevření dalšího prvního ročníku zaměření Energetika. Snížení počtu studentů u oboru Technické 
lyceum. 
Základní škola a Mate řská škola p ři zdravotnických za řízení kraje Vyso čina  – zapsání nového 
místa poskytovaných školských služeb u školní družiny. Kapacita školní družiny zůstává stejná. 
Střední škola obchodu a služeb Jihlava  – změna nejvyššího povoleného počtu žáku v oborech. 
Navýšení celkové kapacity oboru Ekonomika a podnikání s oborovým zaměřením Řízení sportu. 
FARMEKO  – Vyšší odborná škola zdravotnická a Střední odborná škola, s.r.o. - změna nejvyššího 
povoleného počtu žáku v oborech. Výměna nejvyššího povoleného počtu žáků v oborech 
Laboratorní asistent a Ekologie a životní prostředí. Ladislav Brož vznesl dotaz na Střední 
průmyslovou školu Třebíč obor Energetika, zda na náklady oboru přispívá i nadále firma ČEZ. 
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Kamil Ubr odpověděl, že první etapa bude končit letos. Byly prováděny stavební úpravy a z tohoto 
důvodu kraj Vysočina ze svého rozpočtu přispěl cca o 800 tis. Kč více než firma ČEZ (zvýšení bylo 
schváleno zastupitelstvem). Je připravována druhá etapa. Její součástí jsou další stavební úpravy. 
Rozpočet je koncipován tak, aby ČEZ financoval co nejvíce aktivit (nefinancuje např. stavbu a 
osobní náklady manažerky projektu). 
 
 
Usnesení 40/10/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
souhlasí 
se záměrem změn ve školském rejstříku a 
doporu čuje 
zastupitelstvu kraje tyto změny schválit. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

 
5. Harmonogram projednávání návrhu opat ření k řešení dopadu demografického vývoje 

do st ředních škol kraje Vysocina 
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál. Na zasedání RK byl materiál předložen jako 
neveřejný a po úpravách je nyní zveřejněn. Dagmar Hromádková vznesla dotaz, od jakého 
časového data je plánována realizace opatření. Kamil Ubr odpověděl, že o opatřeních není 
rozhodnuto. Pokud by byla přijata, budou stanoveny i termíny. Navrhovaná opatření lze realizovat 
nejdříve od 1. 1. 2012 (případné změny v organizačním uspořádání škol), resp. od 1. 9. 2012 
(případné změny v oborové nabídce). Miroslav Pech dodal, že záleží na procesu schvalování. 
Ladislav Brož vznesl dotaz na jednání pana hejtmana kraje Vysočina s ministrem školství. 
Kamil Ubr odpověděl, že představa ministerstva je síť středních škol zúžit. Forma zúžení bude 
záležet na samotných krajích. Roman Křivánek vznesl dotaz na manuál „Model ideální sítě škol“. 
Miroslav Pech odpověděl, že na dnešním zasedání byl OŠMS předán pracovní materiál. Jedná se 
o souhrn statistických údajů za jednotlivé kraje. Kamil Ubr dodal, že v manuálu jsou uvedeny 
vývojové křivky jednotlivých krajů, platové náklady podle jednotlivých krajů atd. MŠMT plánuje 
v lednu materiál zveřejnit. Stanislav Máca vznesl dotaz týkající se rozeslání jednoduchých 
dotazníků na základní školy – průzkum názorů na síť víceletých gymnázií. Zda by byla možnost 
dotazníky zaslat i studentům, kteří již absolvovali víceletá gymnázia a rodičům nezletilých dětí na 
víceletých gymnáziích. Kamil Ubr odpověděl, že o těchto formách bylo také uvažováno, ale 
v současné době především chybí informace ze základních škol. 
 
 
Usnesení 41/10/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
harmonogram projednávání návrhu opatření k řešení dopadu demografického vývoje do středních 
škol kraje Vysocina 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

6. Plán činnosti na rok 2011 
Členové výboru obdrželi s časovým předstihem návrh plánu činnosti VVVZ na rok 2011. 
 
 
Usnesení 42/10/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
souhlasí 
s předloženým návrhem plánu činnosti na rok 2011. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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7. Diskuze a r ůzné 
Dagmar Hromádková vznesla dotaz, zda při přechodů dětí na jiné školy přechází i normativy. 
Kamil Ubr odpověděl, že během školního roku se údaje zjišťují pouze u soukromých škol. Vychází 
se podle statistických údaje v měsíci září. Dagmar Hromádková seznámila přítomné členy s dopis 
od ministra školství týkající ho se změn ve školském zákoně. Změna se dotkne i povinnosti 
zpracovávat autoevaluační zprávy, které nebudou dány zákonem. Členům výboru bude tento 
dopis zaslán. 
Termín zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
č. 1/2011 byl stanoven na čtvrtek 6. ledna 2011 v 14:00 hod. v sídle Krajského  úřadu kraje 
Vysočina, Žižkova 57, Jihlava. 
 
 

8. Závěr 
Dagmar Hromádková, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání. 
 
 
Dagmar Hromádková, v. r. 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Charvátová dne 7. prosince 2010. 


